
 

 

 

 

Til mødedeltagerne: 
o Repræsentanter forældrebestyrelse 

 
 
Mødeleder: Ole 
Referent: Helle 
 
Afbud: Louise, Heidi 

 

 

Dagtilbud Område Midt 

5900 Rudkøbing  

Tlf. 51 64 53 65 

soolgo@langelandkommune.dk  
 

    

Forældreråds- og Bestyrelsesmøde, Dagtilbud Område Midt 
Mandag 16/9 2024, kl 17.15-20.15 

Mødet afholdes i Simmerbølle Børnehave 
 
refere    

    
    

0 
 

Afdelingernes forældrerådsmøde  

• 17.15-18.15 
 

Der udsendes referat fra afdelingerne 

Kig efter det i jeres mailbox 😊 

 

1 Spisning – fælles for alle 

• 18.15-18.45 
 

 

2 Bestyrelsesmøde 

• 18.45-20.15 
 

 

3 Godkendelse af dagsorden  
 

 

4 Kort Orientering fra forældreråd 

• Opmærksomhedspunkter fra 
forældrerådenes møder 

 

Fra afdelingerne: 
 
Dagplejen:  

• Aula fungerer ikke så godt i Dagplejen, idet flere 
dagplejere ikke kan komme på. 

Pyramiden:   

• Har talt om at forælderkaffe afløses af, at der altid er 
”kaffe på kanden”. Arbejdsdagen aflyst, og vil starte med 
at finde ud af hvilke arrangementer de vil have. 

Simmerbølle:  

• Ændring af bygningerne i forhold til 
bygningsreglementet, bl.a. skal kontoret flytte, hvilket er 
dårligt. 

• Børnene kan åbne døren fra vinkevinduet, og hvis der 
kom et andet vindue i kontoret kunne børnene også 
vinke derfra.  

• Kunne det være en god ide, at forældrene skrev 
komme/gå tider på AULA, af hensyn til vikardækningen. 

• En opfordring til at forældrene ændrer deres ferietider på 
komme/gå modulet, men det kan personalet ikke se, så 
husk at give personalet besked. 

Vejlen:  

• Har talt om deres arbejdsdag, som de har aflyst, pga. 
mange andre arrangementer.  

• Har også aftalt  at aflyse deres forælderkaffe. 
 

5 Dagtilbuddet 

• Vuggestuen Pyramiden åbnet 1/9 

• Bygningsændringer og brandsikring 
o Føljeton  

• Besøg af Kommunalbestyrelse 12/9 

• Sproggruppe i Simmerbølle 

• Sommer 2024 fællespasning-hvordan gik 
det 

 

Vuggestue 

• De to vuggestuegrupper er nu samlet i Pyramiden, og  
flytningen er forløbet godt.  

• Hermed er der 24 vuggestueplads til i Pyramiden. 
 
Bygningsændringer og brandsikring 

• I forhold til bygningsændringerne er der hele tiden en 
”forhandling” idet vi giver udtryk for vores behov, men 
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det er jo teknik og miljø der skal træffe afgørelsen på 
baggrund af anbefalinger fra indkøbt rådgivningsfirma.  

• Vi er opmærksomme på at det er problematisk, og gør 
hvad vi kan for at finde de bedste løsninger.  

• Vi er stillet i udsigt at udbedring af flugtveje i Blåhatten 
og Simmerbølle vil ske i uge 42, og at det er færdigt uge 
43.  

• Vuggestuen er næsten færdigmeldt, dog mangler der 
halvtag til børnene når de sover.  

• Også i Blåhatten er der et halvtag som ikke overholder 
brandsikringskrav.  

 
Besøg i alle afdelinger 

• Kommunalbestyrelse og chefforum har været på rundtur 
til alle kommunale bygninger, og også i vores dagtilbud. 
Det var en positiv oplevelse.  

 
Sproggruppe  

• Vi har pt en sproggruppe fra CKV i Simmerbølle to dage 
om ugen i 8 uger. På den måde slipper børnene for at 
køre til Odense. 

 
Fællespasning sommer 2024 - Opmærksomhedspunkter  

• Der var mange børn i Valmuen og ikke så mange i 
Blåhatten, hvilket kunne betyde at der var færre børn at 
lege med for børnene i Blåhatten. 

• Der var en oplevelse af at det i Valmuen kunne være 
svært at sige farvel til sine børn, ligesom at det kan være 
svært at orientere vedr. allergier mm.  

• Fremadrettet er udgangspunktet fortsat at der er 
fællespasning, og vi kan pt ikke sige noget om hvordan 
det bliver til sommer.  

• Foreløbig er der ikke fællespasning i Julen. Her bliver 
børnene i egen afdeling 
 

6 Børnetal – pr 1/9 2024 og prognose 
 
Dagplejen  

• 44 børn midt 

• 12 børn syd  

• Gennemsnit på 44,8+11,8 børn i 2024 

• stabilt børnetal forventes resten af året 
Pyramiden (max 24 børn) 

• 22 børn  

• Gennemsnit på 21,33 børn i 2024  
Vejlen (max 60 børn)  

• 60 børn  

• Gennemsnit på 56,67 børn i 2024  
Simmerbølle (max 60 børn)   

• 45 børn  

• Gennemsnit på 43,42 børn i 2024 
 
Børnetalsprognosen 2024: 
Børnehaver: børnetallet stiger til 123   
Vuggestue:  stabilt børnetal resten af året 
Dagplejen:  stabilt børnetal resten af året 
 

Børnetalsprognosen  

• taget til efterretning. 
 
Børnehavepladser fra december 2024  

• Der er behov for at finde en løsning på at der ikke er 
tilstrækkeligt med børnehavepladser i vintermånederne 
frem til april, hvor de ældste børnehavebørn starter i 
Forårs-SFO 

• Dette er Helle og Ole i dialog med forvaltningen om. 

• Løsning kan forventes inden for den næste måneds tid 
 
Desuden…….. 

• Under dette punkt drøftedes også hvordan de visiterede 
pladser og støttetimer tæller i rammen af de 60 børn 
vejlen og simmerbølle kan rumme.  

• selvom flere lokaler i simmerbølle, grundet 
brandsikkerhed, ikke længere kan benyttes af børn, er 
der fortsat mange kvadratmeter i Simmerbølle. 

• Et konsulentfirma har forestået opmålingen af 
institutionerne, og det er disse tal vi går med i forhold til 
antallet af børn på de enkelte matrikler. 

 

7 Økonomi – Budget, forbrug og regnskab 

• Forbrug 2024  
o vedhæftet dagsorden 

• Budget 2025  
o forventning 

Forbrug 2024 

• På nuværende tidspunkt ser det ud til at  

• Børnehave/vuggestue kommer ud af regnskabsåret med 
et nul, hvor der sidste år var et underskud. 

• Dagplejen…..Der har været langtidsfravær i dagplejen, 
hvilket betyder et merforbrug i 2024 



 

 

 

 

• Driftsbudget anvendelse budgetramme. 
Pricippper for børnerelaterede udgifter 
vedlagt som bilag 

 
Budget 2025 

• der pågår pt budgetforhandlinger for 2025, og budget 
forventes vedtaget 7/10 2024 

• et af budgetforslagene omhandler reduktion af rammen 
til børn og beskæftigelse fra 3500,-/år til 3000,-/år 

. 
Budgetrammen drift 

• Hvilken prioritering vil bestyrelsen vægte i forhold til 
anvendelsen af budgetrammen?  

• Legepladserne repareres udfra tilsynet, men er generelt 
nedslidte.  

• Budgetterne til vedligeholdelse har ligget i teknik og 
Miljø, men er nu lagt ud til institutionerne, men er langt 
fra tilstrækkelige.  

• Bestyrelsen er enige om at legepladserne skal 
prioriteres, ligesom nye cykler. Budgettet reduceres fra 
3500 til 3000 pr barn såfremt budgettet vedtages. 

• Vuggestuen og Vejlen har et ønske om ladcykler til brug 
for ture ud af huset. 

• Simmerbølle har et ønske om at det er muligt at komme 
på Skovsgård.  

• Ligesom det drøftes at det altid er muligt at tage med 
FYN bus og Strynøfærgen. 

 

8 Frugtordning i Pyramiden og Vejlen 

• Forskellige betaling for frugtordning i 
vuggestue og børnehave ønskes 
ensrettet. 

• Forslag om bidrag på kr. 110,-/måned til 
dækning af daglig frugt og 
eftermiddagsmad, samt månedlig maddag 

• Opkrævning sammen med betaling for 
pasningstilbuddet 

• Til drøftelse og beslutning  

•  

• Bestyrelsen forholder sig til forslaget med enighed om 
bidrag på 110 kr/måned som trækkes sammen med 
forældrebetalingen 

 

• Under dette punkt, bemærkes det fra flere sider at det 
kan blive problematisk når de børn der skal have 
børnehaveplads kun kan vælge Simmerbølle, hvor 
kostprisen er langt højere. Det har dog ikke været 
tilfældet indtil videre 

 

• Der er et foreslag om at afstemningen omhandlende 
frokostordningen stemmes for 1 år ad gangen, frem for 
at afstemningen foretages hvert andet år som tilfældet er 
nu.  

• Det vil betyde at så det til hver en tid er dem der har 
børn i institutionen der har truffet beslutning om 
frokostordning 

• Drøftelse af afstemning om frokostordning genoptages i 
foråret 2025 

 

9 Forældrerådets sammensætning  

• Afdelingens Koordinator har mange 
opgaver, og opgaven med forældreråd kan 
fint varetages af afdelingernes 
medarbejderrepræsentanter. 

• Med den konstruktion vi har omkring 
mødeafvikling, vil Helle F og Ole altid 
kunne deltage ad hoc i rådsmøder 

• Det foreslås derfor at fremtidige 
forældrerådsmøder bliver uden 
koordinatordeltagelse 

• Det vil indebære at 
forældrerådsformanden får opgaven med 
at indsamle dagsordenpunkter og udsende 
dagsorden og referater. 

• Ledelsen vil sørge for skabelon til 
dagsorden/referat 

• Til drøftelse og beslutning 

• Simmerbølle har en bekymring for at koordinatoren 
ikke deltager, men har en holdning til at koordinatorerne 
kan bruge deres timer anderledes og bedre. Og de 
ønsker sig et punkt på dagsordenen der hedder: ”fra 
koordinatoren”. 

• Pyramiden synes det er en god ordning der skal 
afprøves. 

• Vejlen er imod forslaget, idet det skaber stabilitet at 
koordinatoren deltager, og at fremmødet i forældrerådet 
er ustabilt.  
Forældrerådet  vil mødes en eftermiddag snarest, hvor 
forventning til deltagelse i forældrerådsmøder mm 
dagsordensættes. 

• Dagplejen tænker også at de sagtens kan tage den 
opgave og at det evt. vil betyde mere indflydelse. 

 

• Forslaget vedtages og evalueres efter sommerferien 
2025 



 

 

 

 

•  

13 Mødevirksomhed 2024-2025 

• 17.15-18.15 Afdelingernes forældreråd 

• 18.15-18.45 Spisning fælles 

• 18.45-20.15 Bestyrelsesmøde 

• 4 årlige møder, hvoraf junimødet afvikles 
som fællesmøde for alle råds- og 
bestyrelsesmedlemmer 

Forældreråds- og bestyrelsesmøder 2024-2025: 

• Mandag 16/9 2024 

• Tirsdag 3/12 2024 

• Torsdag 6/3 2025 

• Onsdag 14/5 2025 (fællesmøde for råd og bestyrelse) 
 
Møde-forberedelse (på skift): 
Pyramiden, Vejlen, Simmerbølle, Dagplejen 
 

14 Punkter til næste bestyrelsesmøde  
 
HUSK: 
at indsende punkter til dagsorden 14 dage 
før afholdelse af møde. 

• Cecilie og Ole afstemmer dagsorden. 

• Og Cecilie er ordstyrer på næste møde. 

 


